
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Mandag den 14. august 2017 kl. 09:15 -  12:30 
Mødelokale F2, Rådhuset, Torvet 2, 3600 Frederikssund
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MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: BentJakobsen 
Rigmor Nielsen 
Vibeke Davids Hansen 
Erik Nielsen

Christian Heiberg 
Ole Klenke 
Jimmy Sarvad 
Benny Andersen

Referat
1. Orientering fra kommunen

v/ Leder af visitationen, Rikke Barnholdt Hansen
Der blev uddelt materiale som beskriver Visitationens opgaver og
indsatser. Materialet er vedhæftet som bilag.

Præsentation af Visitationen der består af leder, sygeplejersker, 
terapeuter, demenskonsulenter, socialfaglig konsulent, 
velfærdskonsulent, projektkonsulent og to administrative 
medarbejdere.
Medarbejderne er specialiseret inden for de forskellige områder 

Følgende blev drøftet:
• Visitationens telefontid, daglig mellem kl. 9-12.
• Hvordan der arbejdes med at skrive forståeligt til 

borgerne. Forebyggelseskonsulenten og hvordan 
borgerne kontaktes.

• Tidsfrist for hjemmebesøg fra 1. kontakt til besøget. 
Rikke undersøger og Ældrerådet informeres.

Der er stort fokus på velfærdsteknologi. Det drejer sig blandt 
andet om skylle-tørre toiletter, DoceCan medicin dosering, 
vaskehandsker og Tena Identify (elektronisk ble). Elektronisk ble 
er indkøbt og der arbejdes med implementeringen på 
Pedershave.

Der blev spurgt ind til det elektroniske låsesystem, og 
implementering af dette, i det der fortsat er opsat nøglebokse.

Hjælpemiddeldepotet skal levere inden for 3 hverdage. Det er 
oplevelsen, at det fungerer godt.

2. Godkendelse af dagsorden og referat fra den 29.05.17
Dagsorden og referat blev godkendt

Erik Nielsen, oplever fortsat der er uklarhed om hvordan der 
optælles stemmer i forhold til de nye politisk vedtagne vedtægter 
forÆldrerådet. Lise-Lotte Tøttrup laver en "prøveoptælling" til 
præsentation ved næste ældrerådsmøde.



3. Orientering fra formand
v/ Lise Lotte Due.
Der er blevet taget fotos af kandidater til Ældrerådsvalget. Tre 
kandidater ud over Ældrerådet mødte op til fotografering. Der 
skal aftales ny tid for fotografering af de øvrige kandidater.

Der er inviteret til Fællesmøde mellem Velfærdsudvalget og 
Ældrerådet d. 14. september kl. 9:30 på De Tre Ege. Lise Lotte 
Due ønsker punkter til eventuel drøftelse tilsendt senest d. 1. sep. 
Alle deltager

Nordgruppen holder møde onsdag d. 16. august 
Der er Regionsmøde torsdag d. 17. august.
DanskeÆldreråd afholder konference med overskriften: "Et sundt 
liv som ældre"tirsdag d. 24. oktober, 2017

Lokalavisen har kontaktet Lise Lotte Due og der er bragt et 
indlæg i Hornsherred lokalavis uge 30. Vedhæftet som bilag.

4. Økonomi
v/ Rigmor. Der er ingen bemærkninger til økonomi.

5. Sager til høring
Velfærdsudvalget, Sundhedsudvalget. Vedhæftet som bilag.

6. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden 
sidst
Erik har været til møde vedr. ny skov i Skibby på 27 ha.
Der blev talt om Frivillighedskorps i forbindelse med 
vedligeholdelse af kommunens områder, bl.a. af 
Normandsmosen.

7. Orientering fra fagudvalg
Fritidsudvalget: Intet
Teknisk Udvalg v/ Christian: Der er bevilget penge til Kulhusstien. 
Der skal laves forhindringer ved Landerslevvej. 
Uddannelsesudvalget: Intet 
Vækstudvalget: Intet

8. Nyhedsbrev
v/ Vibeke Davids
Når Vibeke skriver ud om nyhedebrevet, forventes en svartid fra 
Ældrerådets medlemmer på maks. 7 dage. Hører Vibeke ikke 
noget fra medlemmerne, betragtes det som godkendt.
Der har været en lang mailkorrespondance mellem 
administrationen og Vibeke i forbindelse med udsendelse af 
nyhedsbrevet.

Vibeke har fået en mailliste, hvortil der skal sendes nyhedsbreve. 
Herudover sendes også til, biblioteker, Elværket, menighedshuse, 
kulturhuse, Rejsestalden, Pedersholm og kommunens 
hjemmeside.
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9. Attendo (Gribskov komm. har udfordringe i plejen)
v/ Christian Heiberg
Gribskov kommune oplever problemer vedrørende plejen.
Torben Møllehøj, formand for ældrerådet i Gribskov, har udtalt 
sig. Sagen er blevet diskuteret.

10. Næste møde
Mandag d. 11. september 2017 i mødelokale F2, Rådhuset. 
Orientering om budget 2018 v/ Christian Skov Hansen

H . Eventuelt
• 14. september: Fællesmøde med Velfærdsudvalget og 

Ældrerådet kl. 9:30 på De Tre Ege.

• 18. september: Møde vedrørende budget 2018-21, kl. 
9:15 -  12:15 Mødelokale F2, Rådhuset.

• 13. oktober: Informationsmøde omkring valget for de 
opstillede kandidater kl. 10:15 -  12:15, i det store 
mødelokale Langes Magasin, Østergade 3B, 1., 3600 
Frederikssund.

• 11. december: Konstitueringsmøde kl. 9:30 -  11:30 
mødelokale F2

• 11. december: Julefrokost. Arrangeres af "Jægerspris" 
efter konstitueringsmøde

Der er d. 14. august udsendt udbudsmateriale på bleer til høring i 
Ældrerådet. Frist for høring er d. 3. oktober, 2017

Vibeke orienterede om, at Ældresagen holder møde på Elværket. 
Det blev drøftet om der skal en repræsentant med fra 
Ældrerådet. Vibeke undersøger.

Christian spurgte ind til om der skal repræsentanter med fra 
Ældrerådettil møde på Lundebjerggård. Christian melder tilbage 
til Kurt, næstformand fra Lundebjerggård.

Bent gjorde opmærksom på, at hjemmeplejevikar i sommerferien, 
ikke fungerer tilfredsstillende. Der skal være opmærksomhed på 
det i ferier fremover.
Der kan ikke rekvireres liggende transport, hvis man skal til 
undersøgelse på hospitalet, med mindre det er akut. 
Problemstillingen kan evt. bringes op på Regionsmødet torsdag d. 
17. august.
Svømmehallen i Slangerup renoveres og forventes færdig til tiden 
d.18. november.

Rigmor fik tilmelding til møde med samrådet, d. 5. september, 
færgelundens kursuscenter
Jimmy fik tilmelding til Snake City Jazz festival lørdag 26. august. 
Der vil være opstilling af telt og borde ved rådhuset i Slangerup 
fra kl. 8:00.
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